
 

 

 

 

  VRAGEN 

 

door de leden van de raad gesteld overeenkomstig artikel 42 van het Reglement van 

Orde voor de vergaderingen van de raad van de gemeente Groningen. 

 

2013 – Nr. 24. 

 

VRAGEN van de D66 van de heer B.N. Benjamins en de heer J.H. Luhoff betreffende 

inzet van drones boven Groningen. 

(Binnengekomen: 26 maart 2013.) 

 

Het college beantwoordt de vragen als volgt: 

 

Groningen, 23 april 2013. 

 

1. Kunt u bevestigen dat er onbemande vliegtuigjes zijn ingezet boven 

Groningen? Onder wiens gezag en met welke wettelijke basis is dit gebeurd?  

Ja, tijdens de 4 mijl (zondag 14 oktober 2012) is een drone, type Raven, ingezet. De 

drone is ingezet door defensie. De burgemeester, destijds tevens korpsbeheerder van 

de politieregio Groningen, heeft op verzoek van de politie, aan de Commissaris van de 

Koningin van de provincie Groningen gevraagd een bijstandsaanvraag voor defensie 

te ondersteunen. De CdK achtte het verzoek voldoende beargumenteerd en heeft het 

verzoek ondersteund. De minister van Veiligheid en Justitie heeft vervolgens het 

verzoek ingewilligd. Het verzoek om bijstand van defensie is gedaan op grond van 

artikel 59 Politiewet en was ten behoeve van de handhaving van de openbare orde 

tijdens het evenement.  

 

2. Zijn de drones ingezet in Groningen, ingezet voor ondersteuning van de 

effectieve inzet van de politie op de grond?  

De drone is ingezet voor crowdmanagement. De politie heeft behoefte aan informatie 

over de bezoekersstromen tijdens een evenement. Gelet op het groot aantal 

deelnemers en bezoekers, de lengte van het parcours en het langdurig afsluiten van 

wegen is het monitoren van bezoekersstromen noodzakelijk. Vanuit de lucht is er een 

goed overzicht van de bezoekersstromen.  

 

3. Is het College van tevoren op de hoogte gesteld van het feit dat drones zouden 

worden ingezet? 

De burgemeester heeft verzocht om bijstand door defensie, hij was dus op de hoogte 

van de inzet van de drone.  

 

4. Is het College met de fractie van D66 van mening dat het noodzakelijk is dat 

burgers van tevoren op de hoogte worden gebracht van de inzet van drones?  

  Zo ja, ziet het College dit als een rol van de gemeente?  

Zo nee, waarom niet? 

Het college is van mening dat de inzet van drones ten behoeve van crowdmanagement 

tijdens evenementen vooraf gecommuniceerd moet worden. Wij zien hiervoor geen 

rol weggelegd voor de gemeente. Het is aan de politie en defensie om hierover te 
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communiceren. Door politie en defensie is vooraf actief gecommuniceerd dat de 

drone ingezet zou worden tijdens de 4 mijl. Dit is voorafgaand aan het evenement ook 

door diverse media opgepikt. De locatie van waaruit de inzet van de drone plaatsvond, 

sportpark de Esserberg, was goed zichtbaar en toegankelijk voor publiek. 

 

5. Wat hebben de vluchten volgens u opgeleverd en wat zijn de kosten? Voor 

wiens rekening zijn deze kosten?  

De inzet van de drone geeft extra beelden van de routes. Voorheen werden deze 

beelden geleverd door politiehelikopters. De KLPD (korps landelijke politiedienst) 

geeft echter geen luchtsteun meer ten behoeve van evenementen. De camerabeelden 

van de drone waren de enige overzichtsbeelden van bezoekersstromen die beschikbaar 

waren. Deze informatie wordt gebruikt om gevaarlijke situaties vroegtijdig te 

signaleren en is belangrijk voor de inzet en de aansturing van hulpdiensten tijdens 

calamiteiten. 

 

De verrekening van de kosten vindt plaats overeenkomstig het convenant Financiering 

Nationale Inzet Krijgsmacht. Defensie heeft de kosten voor haar rekening genomen. 

De hoogte van het bedrag is niet aan ons bekend gemaakt. 

 

6. Wat gebeurt er met de gemaakte opnames en hoe is de privacy van inwoners 

en bezoekers van Groningen gewaarborgd?  

Hoe is het toezicht daarop geregeld en welke (wettelijke) regelingen zijn 

daarop van toepassing?  

De drone is ingezet ten behoeve van crowdmanagement. De gemaakte beelden zijn, 

gelet op de hoogte waarop de beelden gemaakt worden, niet geschikt voor 

gezichtsherkenning. De beelden worden na afloop van het evenement meteen 

vernietigd. Wanneer er een incident heeft plaatsgevonden worden de beelden bewaard 

ten behoeve van een evaluatie en eventuele strafvervolging, daarna worden ze alsnog 

vernietigd. De Wet politiegegevens is van toepassing, het College bescherming 

persoonsgegevens is de toezichthoudende instantie. 

 

 


